
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Készült Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének 2012. november hó 29. napján 
megtartott közmeghallgatással egybekötött testületi ülésér ől. 
 
Jelen vannak:  Radó Tibor polgármester 

Anderkó Attila alpolgármester 
Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő 
Csábi Jánosné képviselő 
Dénes László képviselő 
Harcsás Ferenc képviselő 
Léka János képviselő 
 
 

Tanácskozási joggal meghívottak: Dr. Sarkadi Péter körjegyző, Radványi Lajosné pénzügyi fő-
tanácsos, Szabóné Székely Renáta intézményvezető, 28 fő a lakosság részéről. 
 
Radó Tibor polgármester– Köszöntöm a közmeghallgatáson megjelenteket és a testület tagjait. 
Megállapítom, hogy a képviselőtestület teljes létszámmal jelen van, tehát határozatképes; az 
ülést megnyitom. Jegyzőkönyv hitelesítőnek Dénes László és Harcsás Ferenc képviselőket ja-
vaslom. 
 
A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Jegyzőkönyv hitelesítők kijelölése 

221/2012. (XI.29.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete jegyzőkönyv hitelesőnek Dé-
nes László és Harcsás Ferenc képviselőket jelölte ki. 

 
 
Radó Tibor polgármester– Napirendi pontok kiküldésre kerültek, esetleg valami javaslat, kiegé-
szítés? 
 
A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy : Napirend elfogadása 

222/2012. (XI.29.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az ülés napirendjét az alábbi-
ak szerint fogadta el: 

Közmeghallgatás: 

1. A pitvarosi Rendőrőrs beszámolója. 

2. A pitvarosi Temető jövőbeni üzemeltetésének módjai. 

3. Beszámoló Pitvaros Község Önkormányzatának 2012. évi I-III negyedéves gaz-
dálkodásáról. 

4. Pitvaros Község Önkormányzatának 2013. évi költségvetési koncepciója. 

 
Nyilvános testületi ülés: 

1. ÖNO átszervezésének, megszüntetésének megtárgyalása. 

2. Polgármester tájékoztatója. 



3. Lejárt határidejű határozatok. 

4. Makói Kistérség Hulladékgazdálkodási tervének jóváhagyása. 

5. Az orvosi rendelő, szolgálati lakás felújításával kapcsolatos pályázatra vonatkozó 
határozat meghozatala. 

6. Rendeletmódosítások. 

7. A Szlovák Nemzetiségi Önkormányzattal megkötött megállapodás módosítása. 

8. A könyvtári szolgáltatással kapcsolatos megállapodás megkötése 2013. évre. 

9. DAREH társulási tagdíj meghatározása 2013. évre. 

10. Egyebek. 

� Plébánia kérelme 

� Oktatási intézményvezető kérelme 

� Tiszteletdíjak kifizetése 

� Spotkör kifizetési kérelme 

 
Zárt ülés: 

1. Tájékozató a Bursa Hungarica pályázatról, pályázat elbírálása. 
 
 

1. Napirendi pont: A pitvarosi Rend őrőrs beszámolója. 

Radó Tibor polgármester- Felkéri Palicz András rendőr alezredest, hogy az első napirendi pont-
ban írt tájékoztatót tartsa meg. 

Palicz András rendőr alezredes- felolvassa a Rendőrőrs 2011. évben végzett tevékenységéről 
szóló tájékoztatót. 

Radó Tibor polgármester- Köszönjük szépen a tájékoztatót és az itteni kiváló munkát. Ezzel 
kapcsolatban valakinek kérdése, észrevétele? 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Én szeretném elmondani, hogy hosszú idők óta nagyon 
jó az együttműködés a rendőrséggel. Az iskola részt vesz az iskola rendőre programban is, 
melyhez nagyon sok segítséget kapunk. Előadásokat és felvilágosító órákat is tartanak a rend-
őrök az iskolában, melyek iránt nagy az érdeklődés. Ezt szeretnénk megköszönni, hogy ilyen jó 
munkatársat biztosítanak számunkra. Köszönjük szépen még egyszer. 

Palicz András rendőr alezredes- Krisztiánról van szó, ha jól gondolom. 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Igen, róla. 

Zahorecz Jánosné- Én egyetértek a beszámolóval és teljesen igazat is adok. Én a rendőrökkel 
nagyon jó viszonyban vagyok, és, mint postás nagyon sokszor felhívom a lakosság figyelmét, 
és főként az idősekét, mert pont tegnap volt egy eset, hogy házalók járták a falut. Szerencsére 
baj nem történt, nagyon gyorsan eltűntek. Szeretném megkérdezni, mert engem marhára irritál, 
hogy ezek a tollszedők minden héten megjelennek itt Pitvaroson. Legközelebb a biciklit fogom 
hozzácsapni, ha meglátom. Nem igaz, hogy ezeket nem lehet elzavarni. Nagyon utálatosak, én 
gyűlölöm őket. 

Palicz András rendőr alezredes- Azért ne tessék őket bántani. Kellemetlen helyzetbe került az 
önkormányzat is, mert hatályon kívül kellett helyezni a szabálysértéssel kapcsolatos összes 
rendelkezéseket, és most ha szabálysértés, házalás történik, nem intézkedhet már a jegyző 
sem. Egyre nehezebb ezek ellen fellépni. 

Boldog László- Kérdezném, hogy mit lehet tenni olyan egyén ellen, aki engem, szándékosan 
alkohollal itat, pedig tudja, hogy nem lehet innom, gyógyszert szedek. Szándékosan egészség-
károsítást okoz nekem. 



Palicz András rendőr alezredes- Értem a problémáját, ennek mindenképpen utána fognak járni 
a kollegák, ezt megígérhetem.  

Gőgh Ferenc- Mi is köszöntjük az alezredes Urat és egyúttal nagyon sok boldog névnapot kívá-
nunk Önnek. Én is teljes mértékkel egyetértek a beszámolóval, a közbiztonság jó, de igazából 
javítható még. Sajnos nagyon sok portánál nincs kerítés, bárki keresztülmehet a portán, hátulról 
így bárki bemehet. Én szeretném, ha minden háznál lenne kerítés, ennek érdekében hatni kel-
lene az emberekre is. 

Palicz András rendőr alezredes- Fontos, hogy körbe legyen kerítve minden porta, igaz nem kö-
telező. Azonban mostanában sokakat nem érdekel ez illetve inkább anyagi oldala van ennek. 
Akinek van pénze az úgy is csináltat kerítést, nem az ilyen emberekkel van a probléma. 

Májer György- Nagy probléma, hogy a gyerekek a járdán bicikliznek. A biciklizők félnek az úton 
menni a nagy forgalom miatt. A buszok és kamionok nem figyelnek oda a biciklizőkre. Emiatt 
sajnos sokszor a gyerekek meg a járdán versenyeznek, és nem figyelnek a gyalogosokra sem. 
Meg kell említeni, hogy az utak állapota sem a legjobb egyébként. 

Palicz András rendőr alezredes- Az átmenő forgalom lesz ellenőrizve nem is olyan sokára, jön 
ki a traffipax. Azonban külföldi autóknál nehezebb behajtani a bírságot, mert a magyar állam 
intézi ezeknek az összegeknek a behajtását. Velük nehéz zöld ágra vergődni. Megoldást jelent-
het még a kerékpárút építése is, ez azonban az önkormányzat feladata. 

Radó Tibor polgármester- Volt egy pályázati lehetőség kerékpárút építésére, azonban Pitvaros-
nak esélye sem volt, hogy pályázzon.  

Májer György- Jó lenne, ha az iskolában is mondanák a gyerekeknek, hogy ne a járdán verse-
nyezzenek.  

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Köszönöm a felvetést. A nemzetiségi önkormányzattal is 
volt szerencsénk versenyeket rendezni, a kerékpáros közlekedésről szóltak ezek a versenyek. 
Az egy másik dolog, ha kilép, a gyerek az iskolából már nem szólhatunk bele, hogy mit csinál-
nak. Azonban ez a szülőkön is múlik, nem csak rajtunk, de figyelni fogunk mi is ezután. 

Radó Tibor polgármester- Valakinek további kérdése? 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy : Közbiztonsági tájékoztató 

223/2012. (XI.29.) 

H A T Á R O Z A T  
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a közbiztonsági tájékoztatót a 
jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal elfogadta. 

 
 
2. Napirendi pont: A pitvarosi Temet ő jövőbeni üzemeltetésének módjai. 

Radó Tibor polgármester- Köszöntöm a Naplemente Temetkezési Kft ügyvezetőjét. A képvise-
lőtestület részére kiküldésre került az írásos ajánlat. Elmondanám, hogy a temető üzemelteté-
sén azért gondolkoztunk, mert sokba kerül az üzemeltetése. Itt el kell ismerni, hogy a ravatalo-
zó állapota is egyre jobban romlik. Olyan ajánlatot kaptunk, ami mindenkinek nyereséget hoz-
hat; a temető az üzemeltetési szerződés aláírása után megújulna, és egyben felújításra kerülne 
a ravatalozó is. A szolgáltatások bővülnének, igaz az árak is emelkednének. Én átadnám a szót 
a Kft. ügyvezetőjének. 

Czirléné Kovács Tímea Naplemente Temetkezési Szolgáltató Kft. ügyvezetője- Elöljáróban el-
mondanám, hogy 2010-ben alakultunk, mi építettük meg Magyarországon az első és jelenleg 
egyetlen, hamvak szórására alkalmas emlékhelyet. Többször voltunk itt Pitvaroson, mint szol-
gáltató. Azt gondolom, amit mi végzünk, azt a lakosság megelégedettségével végezzük. Ha 
kötnénk egy ötéves megállapodást, akkor kialakítanánk egy amerikai típusú parcellát. A ham-
vasztásos temetések száma egyre inkább nő; egyrészt változik a kultúra, másrészt egyre drá-



gább a koporsós temetés. Tudomásunk szerint a hűtőt is karban kell tartani, hogy a lakosság 
költségeit csökkenteni tudjuk. Ha otthon következik be a haláleset, akkor az egészségügyi in-
tézmény alkalmazottja nem kéri a beszállítást, akkor mi egyből el tudnánk helyezni. A bejárati 
kaput is megemlíteném, azért az csak a temető éke. Az ajánlatomban szerepel a ravatalozó és 
a kapu felújítása, ezt rendbe tudnánk tenni ennyi idő alatt. A ravatalozó használati díját meg-
emelnénk 7.000 Forint+ áfára. Azért plusz áfa, mert áfa kötelesek vagyunk, ez nyilvánvaló. Ed-
dig az egyes sírhely 2.500 Forint volt, ezt most 8.000 Forint +áfára emelnénk; ami 320 Forintot 
jelentene éves szinten. Vállalnánk továbbá a közüzemi számlák fizetését. Esetleg valakinek 
kérdése? 

Bucsai György- Én javasolnám a képviselőtestületnek, hogy ne fogadja el ezt az ajánlatot, uta-
sítsa el. Nagyon sok embernek igen kevés a jövedelme; ez egy kezdeti ár most, aztán ezek 
után bármikor emelhet majd a szolgáltató kedve szerint. Azon kívül a temetőben keletkező költ-
ségek igen minimálisak. Ha egy vállalkozó birtokába kerül az üzemeltetés, akkor gyakorlatilag ő 
szabja majd meg, hogy más szolgáltató részt vehet e a temetésen avagy sem. Most háromszo-
ros árral indítunk, 10 év múlva meg már ennek többszöröse lesz az ár. 

Czirléné Kovács Tímea Naplemente Temetkezési Szolgáltató Kft. ügyvezetője- Erre szeretnék 
most reagálni, ha lehet. Először is azt tetszett mondani, hogy innentől kezdve más temetkezé-
sek ki vannak zárva. Ez nem igaz, mert nekünk kötelességünk az egyenlő bánásmód elvét 
megtartani, ami azt jelenti, hogy bármely temetkezés temethet. A kizárólagosságos üzemeltetés 
azt jelenti, hogy ne legyenek össze-vissza a sírhelyek, ezáltal én, mint üzemeltető fogom kije-
lölni, s az üzemeltető ássa ki. Az összes többit a család által választott temetkezés végzi. A 
hamvak hazavitelével kapcsolatban is szeretnék pár szót szólni. Picit tévhitben vannak. A ham-
vat haza lehet vinni, a törvény által előírt módon. Az elhaltnak el kell hozni a végrendeletét, 
amiben ő végrendelkezik, hogy hol helyezzék el majd őt. Ha ez megvan, nekem, mint szolgálta-
tónak kötelességem kiadni a hamvakat. Ha nincs végrendelet, kell egy olyan papír, melyben a 
család együttesen nyilatkozik, hogy itt és itt lesz elhelyezve,és ezáltal a kegyeleti jogot is bizto-
sítani kell, akinél majd el lesz helyezve.  

Bucsai György- De polgármester Úr, miért kell kiadni a temetőt? 

Radó Tibor polgármester- Csupán azért, mert1,3 millió Forintba kerül csak az alkalmazott bére, 
ezt az összeget az állam nem finanszírozza, miből teremtsük elő ezt a pénzt? Emeljünk adót? 

Czirléné Kovács Tímea Naplemente Temetkezési Szolgáltató Kft. ügyvezetője- Az tény és való, 
hogy a közmunkaprogram keretében tisztán lehet tartani a temetőt, de felújítani, karbantartani 
nem.  

Dégi György- Én úgy érzem, hogy exlex állapotot teremtett a képviselőtestület. Mulasztásos 
vétséget követett el. Egy vállalkozás van, de ő sincs mindennel tisztában. A ravatalozó egyálta-
lán nem jó, korábban el is lett készíttetve a tervei, arra várva, hogy lesz majd egy pályázat, és 
fel lehet újítani. Valószínű volt is, csak nem lett felfigyelve rá vagy nem lehetett pályázni. Az 
tény, hogy a bevételnek egyeznie kell a kiadással. Ez nagyon meggondolandó. Sok mindenben 
egyetértünk, de vannak problémák. Ön mondja meg, hogy hol lehet a sír, alkura nincs is lehető-
ség.  

Gőgh Ferenc- Valóban nem volt eddig magas a sírhelyek díjai. Rendben van, emeljünk az ára-
kon, de legalább az önkormányzatnál maradjon ez a pénz, ne más kapja. Ha kiadja az önkor-
mányzat, utána semmi beleszólása nem lesz az árakba. 

Czirléné Kovács Tímea Naplemente Temetkezési Szolgáltató Kft. ügyvezetője- Nem tudok ára-
kat emelni, a testület jóváhagyása kell ahhoz. Rendben van, a sírhelyek díjai az önkormányza-
té, de ez elég a fenntartásra? 

Radó Tibor polgármester- Nem, a bérre sem elég, pedig nem is 8 órában dolgozik az ottani al-
kalmazott.  

Bucsai György- Még 6 órás alkalmazott sem kell, legyen csak 4 órás.  

Perleczki Edina- Én annyit szeretnék kérdezni, hogy az eddig kiváltott sírhelyek lenullázódná-
nak? 



Czirléné Kovács Tímea Naplemente Temetkezési Szolgáltató Kft. ügyvezetője- Nem, a rendel-
kezési jog 25 évre szól. Az új helyeknél, valamint a lejárt helyek újraváltásánál lenne alkalmaz-
va az új díj.  

Kiss Gábor- Én nem értem, miért kell itt veszekedni a népnek. Miért baj az Pitvarosnak, hogy az 
a kurva temető rendben legyen. Ezen folyik itt a vita. Elmondta a hölgy, akinek már meg van 
váltva a sírhely, arra nem vonatkozik az emelés. Egyetértek, hogy a temető végre normális 
kézbe kerül, igenis kell a szép temető. 

Lehoczki Anna Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke- Nem nagyon akartam hozzászólni, 
de már 20 éve állandóan megy a vita a temetővel kapcsolatban, hogy rossz a ravatalozó állapo-
ta és még csúnya is. Felesleges vitatkozni egyetértek veled Öcsi, nem mindegy, hogy néz ki a 
temető. Dégi Gyuri, te sokáig voltál polgármester. Emlékezzél csak te hányszor emlegetted, 
hogy a temetővel kezdeni kell valamit. Tervek elkészültek, ez így igaz, de pénz nem volt hozzá, 
hogy meg lehessen csinálni. Akkor most miért ellenzed ennyire? 

Csjernyik Zoltán Csanádalberti polgármestere- Ha javasolhatok olyat, én azt javasolnám, hogy 
az önkormányzat ne adja ki vállalkozásban történő üzemeltetésre a temetőt, mert szerintem 
annak jobb gazdája az önkormányzat. Csanádalberti Önkormányzata most nyújtott be pályáza-
tot a temető felújítására, szépítésére. Szerintem ezt egy önkormányzat maga is meg tudja olda-
ni. 

Léka János képviselő- Az állam a legrosszabb gazdasági szerv, egyszerűen nem tudja működ-
tetni a saját hazáját. Erre példa Pitvaros is. Beszedhetünk mi bármennyi pénzt, hiába, minden 
bejövő pénz a kútba van dobálva. Legyen egy külön számla. Nem igaz, hogy a megváltásokat 
nem lehet nyilvántartani egyébként.  

Radó Tibor polgármester- 2013. január 01-től egyetlen számlája lehet az önkormányzatnak, 
nem lehet semmi alszámla. 

Dénes László képviselő- Nincsen semmi baj. A testület előtt már volt ez az ügy, akkor úgy dön-
töttünk, hogy behozzuk ide közmeghallgatásra, és meghallgatjuk a lakosság véleményét is. 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Az az igazság, én úgy érzem, hogy nem tudok helyesen 
dönteni. Kérdésem a következő, nem lehetne megkérdezni a lakosságot? Szórólap formájá-
ban? Nem tudom, lehet hülyeségnek hangzik, de csak így merek dönteni.  

Radó Tibor polgármester- Ez az ajánlat egy köztes megoldás lenne, de lehet gondolkozni a 
szórólapos megoldáson. Körjegyző Urat kérdezném ennek végrehajtásáról. 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Ez nem népszavazás lesz, csupán egy vélemény-nyilvánítás. 
Megfogalmazza pontosan a kérdést a testület és kész.  

Radó Tibor polgármester- Akkor szavazásra bocsájtom, ki az, aki egyetért, hogy szórólap for-
májában legyen megkérdezve a lakosság a temető üzemeltetéséről, kérem, szavazzon. 

Dégi György- A bejövő eredményt pedig közzé kellene tenni. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy : Temető üzemeltetéséről lakossági kérdőív 

224/2012. (XI.29.) 

H A T Á R O Z A T  
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az önkormányzati tulajdonban 
lévő temető vállalkozónak történő üzemeltetésbe adásáról minden lakoshoz eljuttatott 
szórólapos kérdőív formájában kikéri a lakosság véleményét. A szórólapok beérkezése 
után az összesített eredményről a testület a lakosságot a helyben szokásos módon tá-
jékoztatja.  

 
 
 



3. Napirendi pont: Beszámoló Pitvaros Község Önkorm ányzatának 2012. évi I-III. 
negyedéves gazdálkodásáról. 

Radó Tibor polgármester- felolvassa a gazdálkodásról szóló beszámolót. Ezzel kapcsolatban 
valami kérdés? 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy : Pitvaros Község Önkormányzatának 2012. évi I-III. negyedévi gazdálkodásáról szóló 
beszámoló 

225/2012. (XI.29.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az önkormányzat 2012. évi I-
III. negyedévi gazdálkodásáról szóló beszámolót a jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal 
elfogadta. 

 
 

4. Napirendi pont: Pitvaros Község Önkormányzatának  2013. évi költségvetési 
koncepciója. 

Radó Tibor polgármester- felolvassa a 2013. évi költségvetési koncepciót és mellékleteit. Kér-
dés, észrevétel ezzel kapcsolatban?  

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Kérdezni szeretném, hogy a Kistérség nem fog meg-
szűnni? 

Radó Tibor polgármester- Nem, a Társulás megmarad, jogilag fog átalakulni, de még nem vég-
leges semmi. 

Kiss Gábor- Szép és jó a fűtéskorszerűsítés, de minek? Január 01-től átköltözik a Polgármesteri 
Hivatal Nagyérre. 

Radó Tibor polgármester- Ez nem teljesen így igaz. Ugyanúgy fog lenni minden, mint volt is. 
Csanádalbertinek és Nagyérnek sem volt hátránya, mert Pitvaros a központ. Senki nem ment 
ügyet intézni a másik településekre. Eddig sem volt semmi baj, a lakosoknak semmi hátránya 
nem származott a körjegyzőségből. 

Kiss Gábor- Miért az önkormányzatnál lett a fűtés korszerűsítve, miért nem az óvodában? 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- December 15-ig az óvodánál is elkészül a kazán, ugyanúgy, mint 
az önkormányzatnál.  

Kiss Gábor- Milyen ellátás lesz januártól? 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Az igazgatási csoport mindenféleképpen marad, egyelőre a pénz-
ügyi dolgozók elhelyezésről folynak a tárgyalások. De még nincs letisztázva semmi. A gesztor - 
mindhárom testület határozata értelmében- Nagyér lesz.  

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy : Az önkormányzat 2013. évi költségvetési koncepciójának elfogadása 

226/2012. (XI.29.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros község Képviselőtestülete az Önkormányzat 2013. évi költségvetési 
koncepcióját megvitatta, és azt alábbiak szerint elfogadja: 

A költségvetés összeállítása során a következőket tarja szükségesnek figyelembe 
venni: 

1. A képviselő-testület 2013. évi költségvetési koncepcióban foglaltakat a rendelet 
tárgyalásánál a pénzügyi lehetőségek szerint érvényesíti. 

2. A 2013. évi bevételek tervezési szempontjait az alábbiak szerint határozza meg: 



- bevételek teljes körű felmérése, 
- pályázati lehetőségek és kistérségi források teljes körű kihasználása, 
- helyi adóbevételek (időben történő) maximális realizálása, 
- kintlévőségek behajtása. 

3. A 2013. évi működési kiadások tervezésekor elsődleges szempont kell, hogy le-
gyen: 

- Működőképesség megőrzése.  
- Intézményeink működtetése és költséghatékonyabbá tétele. Szolgáltatások 
fenntartásának biztosítása és lehetőségekhez mérten alacsony küszöbű szolgál-
tatások létrehozása. 
- Jogszabályban rögzített kötelező feladatok ellátása. 
- Az önkormányzati vagyon megóvása és ingatlanaink védelme és állapotának 
megőrzése. 

 
Felhatalmazza a körjegyzőt, hogy a 2013. évi rendelet-tervezetet készítse elő, előké-
szítés során az 1-3. pontokban foglalt szempontok maradéktalan érvényesítését biz-
tosítsa. A polgármester a jogszabályi határidőig terjesszen elő a 2013. évi költségve-
tési rendelettervezetet. 
 
Felelős:  Radó Tibor polgármester 
  Dr. Sarkadi Péter körjegyző 
Határid ő: értelem szerint 

 

Zahorecz Jánosné- Én szeretnék három dolgot is kérdezni. Említetted polgármester Úr a be-
számolódban az iparűzési adót. Van olyan ember, aki nem is fizeti. Nem mondom a nevét, de 
nem igaz, hogy azt nem lehet behajtani. A másik az ebekkel kapcsolatos. Sok probléma lesz, 
bevezették a chipeket. Ezt kötelező lesz beültetni. Aki nem tudja megfizetni, ki fogja dobni az 
utcára a kutyát. A harmadik. Az önkormányzat nem tud hatni az olyan emberekre, aki nem taka-
rítja télen a havat? Én nap, mint nap járom a falut. Nagyon sok háznál a járda nincs letakarítva 
télen, az öregembereket tisztelem és becsülöm, mert azok megcsinálják. Van olyan ember, aki-
re marhára haragszok, mert teszi a törvényt, de nincs itt; mert csak kint jár a pofája az utcán, a 
másik meg az, hogy otthon döglik –ezt látom-. Nagyon sok életveszélyes ház van, bomlik a fal 
kifele sok háznál. A Kossuth utcánál is van az a ház, ott is bomlik ki a fal a járdára. 

Radó Tibor polgármester- Az iparűzési adó behajtásával kapcsolatban a NAV segítségét kértük. 
Ő átveszi és megpróbálja behajtani. Egyébként az adósoknak a listája kifüggesztésre került a 
Hivatalnál. Azóta változás történt, befizetések történtek, de nem minden. Az ebekkel kapcsolat-
ban érdeklődtem a helyi állatorvosnál, ő nem vállalja, hogy beültesse a chipet. Harmadik a Kos-
suth utcai ház. Az ottani lakó a bontási felszólítást megkapta, de mindig kér haladékot az Épí-
tésügytől, sajnos meg is kapja. Nem tudok neki mit csinálni, az Építésügyön is múlik sok min-
den.  

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Az ebekre nagyon oda kell majd figyelni, ezt fogja valaki 
vizsgálni? 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- A beültetést is nyilván kell tartani, ugyanúgy, mint az oltásokat.  

Moravszki Gábor- Szeretnék pár szót szólnia pályázatokról. A Petőfi tér átalakítása folyamatban 
van. A terveket láttam, nagyon szép lesz. A probléma az, hogy a fákat kivágták, de a kövek 
ottmaradnak. Kérdésem, hogy ezeket el lehetne hordani onnan, mert sajnos a gyerekek megta-
lálják és pont ma volt egy olyan eset, hogy hozzávágta a másik gyerekhez. Életveszélyes. A 
másik dolog az a sportcsarnok fűtése. Nagyon hideg van, csupán csak 10-11◦C van. Ilyen hi-
degben nem lehet testnevelést és edzést tartani. Ez ellen jó lenne valamit tenni. Ezzel szemben 
az iskolában a fűtés miatt, szó szerint büdös van a tantermekben, ugyanis nem lehet szellőztet-
ni a füst miatt. 

Radó Tibor polgármester- Igen előfordult a 10-11◦C, de csak azért, mert valaki a termosztátot 
elcsavarta. Viszont tegnap már 16◦C volt a sportcsarnokban.  



Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Valóban előfordult a 10◦C, de mi nem tekertük el a fűtést 
sehova. De sajnos nem csak a fűtés nem jó, az öltözési lehetőség sem oldódott még meg.  

Szászné Dégi Tünde- Nem igaz, hogy 16◦C volt. Egy órakor voltam órát tartani, akkor is csak 
14◦C volt. Kabátban tartom az órákat én is, mert én magam is fázok. 

Lehoczki Anna Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke- Valóban nem jó, hogy fáznak a 
gyerekek a sportcsarnokban, de akkor én is kérem a pedagógusokat, hogy figyeljenek oda, 
amikor a gyerekek jönnek-mennek az utcán a tornaterem és az iskola között kabát és pulóver 
nélkül. Ott nem fáznak? Igen sűrűn előfordul ez. 

Dégi György- Sajnos az indulat felkavarodik ilyenkor az emberben. Milyen dolog az, hogy a lá-
nyok a folyóson, a fiúk meg a kazánnál öltöznek? Ez tilos. Eddig sohasem volt baj, most van. 
Nincs öltöző, ez a hatósági előírásoknak sem felel meg. A pályaudvar átalakítása nagyon jó 
dolog, a csatornázás szintén, de valahol a Gábor felvetése is jogos. A kémény valóban nem jó. 
Kérem szépen, nem tudunk szellőztetni; döglött macskával meg műanyag zsákokkal fűtenek a 
dolgozók. Én mindig rosszkor vagyok, rossz helyen. Én nem fogom eltűrni ezt a nagy füstöt. 
Igenis be kell építeni füstszűrőt a kéménybe; követelem. Tiszta korom minden, nem tudok kite-
regetni. A szalmát kezelni is meg kell tanulni.  

Anderkó Attila képviselő- És Gyuri bácsi maga szerint miért vizes az a szalma? 

Dégi György- Nem megfelelően van tárolva. 

Anderkó Attila képviselő- Nem megfelelően van tárolva, tényleg? 

Dégi György- Ha ide kijön a KÖJÁL, hanyatt esik! 

Anderkó Attila képviselő- Nem lett volna semmi baj, ha jól megfigyelte volna. Reggel 4-kor már 
hordták befele a fiúk a szalmákat, direkt azért, hogy ne legyen vizes. Így van? Egyébként a 
szalma fedett helyen volt a bálatároló alatt, Gyuri bácsi miatt kellett átvinni az ÖNO udvarába; 
és azért ázik, mert ott nincs födél felette.  

Dégi György- Ezt is elfogadom, de olyan füst van, hogy nem látok. 

Anderkó Attila képviselő- Majd ha az óvodánál ott lesz a másik kazán, akkor még onnan is fog 
menni a füst. 

Dégi György- Azt se fogadom el! 

Anderkó Attila képviselő- Azt se fogadja el? Jó, rendben van. Akkor én se fogadom el, hogy a 
szomszédom füstöl.  

Léka János képviselő- Meg kell valahogy oldani, hogy ne kerüljön ezután vizes bála a kazánba. 

Gőgh Ferenc- Miután közmeghallgatás van, kellene beszélnünk a télről is. A vízelvezetés nincs 
megoldva, a Deák utcánál kellene valami megoldást keresni sürgősen. Az elkészült peront kö-
szönjük a munkásoknak, igaz lehet, hogy nem fogják átvenni egyébként. A harmadik, pedig, 
hogy a kivágott fák helyére, újakat kellene ültetni. Erről gondoskodni kellene. 

Radó Tibor polgármester- A fakivágásokkal kapcsolatban, tényleg újat kellene ültetni a kivágot-
tak helyére, de, hogy kényszerítsek embereket, mikor közben alig tudnak megélni? Egyébként 
0,6 ha erdő lett telepítve és közben facsemeték is ültetve lesznek itt Pitvaroson. Vízelvezetés 
valóban gondot okoz, ha lesz ilyen pályázati lehetőség, mindenképen pályázni fogunk, ha tu-
dunk. Valakinek további kérdése, észrevétele, javaslata?  

 

Miután további kérdés, észrevétel nem merült fel a polgármester megköszöni a figyelmet min-
denkinek és bejelenti, hogy véget ért a közmeghallgatási része a testületi ülésnek, de az érdek-
lődők maradhatnak továbbra is, mert a testületi ülés nyilvános. 

 

S Z Ü N E T 

 
 



1. Napirendi pont: ÖNO átszervezésének, megszünteté sének megtárgyalása. 

Radó Tibor polgármester- A vendégünkre tekintettel, szeretném, ha az ÖNO-val kezdenénk. 
Voltam a héten Csanádpalotán, Társulási ülésen, ahol elhangzott az, hogy plusz normatívát 
lehet leigényelni a nappali ellátáshoz.  

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Lehetett, most már ezt úgy mondjuk, mert november 20-val lezá-
rult a normatíva igénylés lehetősége.  

Radó Tibor polgármester- Múlt héten jött ki ez az anyag, én most szerdán hallottam róla. A tes-
tületnek jelenleg érvényben lévő döntése alapján a nappali ellátást megszüntetjük, az étkezte-
tés és házi gondozás ellátását pedig átköltöztetjük a Művelődési Házba –az ehhez szükséges 
engedélyek beszerzése folyamatban van-. Azonban a nappali ellátás normatíva összege 
172.500 Forintra emelkedik január 01-jét követően. Ez alapján a nappali ellátás pozitívumot 
tudna mutatni. Tegnapi információk alapján ehhez elegendő az a három fő, aki jelenleg az in-
tézménynél dolgozik. Azonban ma változtattak, hogy mégsem elegendő a három fő dolgozó, 
növelni kell a létszámot vissza, akkor megint ott fogunk tartani, hogy veszteséges lesz a nappali 
ellátás. Jegyző Úr kalkulációja egyértelműen azt mondja, hogy ne vezessük vissza a nappali 
ellátást, de Renáta viszont az ellenkezőjét javasolja. Normatívára igényt november 20-ig kellett 
volna leadni, de a jelenleg érvényben lévő döntésünk alapján nem adtunk le ehhez az ellátás-
hoz normatívát a jövő évre. Azonban ha módosítunk ezen, akkor normatívát csak jövő júliusban 
tudunk leigényelni, hamarabb nem, addig 100%-ban nekünk kell finanszírozni a nappali ellátást. 
Visszamenőlegesen majd csak augusztusban kapnánk meg a normatívát. Ha a jelenlegi dolgo-
kat érvényben hagyjuk, akkor biztos, hogy veszteséges az intézmény, de marad a három dol-
gozó és nincs nappali ellátás. A másik megoldás, hogy megtartjuk a nappali ellátást, de az első 
nyolc hónapban finanszírozzuk teljesen az ellátást, de így nyereséges lenne az intézmény. 

Szabóné Székely Renáta intézményvezető- A működési engedély december 31-ig érvényes. 
Ma reggel beszéltem az Úrral, aki a működési engedélyekkel foglalkozik, ő azt javasolta, hogy 
mindenképpen maradjon a nappali és a szociális ellátás. Azt mondta, ha mégis úgy dönt a tes-
tület, hogy nem tudja felvállalni a nappali ellátást, bármikor lehet módosítani a döntésen. Az a 
lényeg, hogy legyen működési engedély, mert ha december 31-én megszűnik, és ha addig nem 
kapunk újat, akkor megszűnik minden ellátás. 

Dr. Sarkai Péter körjegyző- Én nem értem. Szakhatósági vélemény kell, hogy meglegyen az új 
működési engedély a szociális étkeztetésre és a házi gondozásra. Azzal a hölggyel beszéltem, 
aki már korábban kint járt. Korábban elmondta, milyen átalakításokat kell végrehajtani; erre a 
testület hozott is döntést; az átalakítás megtörtént. Beszéltem újra a hölggyel, mondta, hogy ki 
fog jönni, megnézi az átalakítást, és ha jó, kiadja az előzetes szakhatósági állásfoglalást. Másik. 
Normatíva igénylést visszamenőleg benyújtani nem tudunk, mert azt november 20-án lezárták. 
Ezt teljes mértékben nekünk kell finanszírozni. A másik oldalról, ma délben a Többcélú Kistér-
ségi Társulás ülése után egy órát beszéltünk Csomor Ágival, ez ügyben. Ő szakmai szempont-
ból profi e témában. Az ő véleménye az volt, hogy az ÖNO az emelt normatívával is vesztesé-
ges lenne, mert a létszámot biztosítani kell majd. Négy személyre, vagy négy és félre minimum 
vissza kell menni, ráadásul felsőfokú szakképzettséggel rendelkező személyt kell felvenni. 
Azonkívül, tény és való, hogy Nagyéren és Alberton van nappalai ellátás, házi gondozás, és 
szociális étkeztetés is, de a környező településeken van tartózkodási díj. Ez nem nagy összeg 
volt, azt hiszem 50 vagy 60 Forint. Vállalható volt, itt nem tudom mennyire erőlködött annak ide-
jén a vezető, de ő mindig azt mondta, ha ezt bevezetjük, akkor nem fog bennmaradni senkisem. 
Mindezek ellenére sem volt egy nagy létszám. Én még mindig azt mondom, hogy el lett döntve, 
hogy a házi gondozás és a szociális étkeztetés átköltözik a Művelődési Házba és az ÖNO, mint 
külön intézmény megszűnik. Legjobb tudomásom szerint, a testület kérte, hogy legyen össze-
szedve a 18 fő, mert úgy lesz gazdaságos a házi gondozás. Ezt sem sikerült összeszedni. Al-
berton és Nagyéren bevállalják a házi gondozást, Pitvaroson nem akarják. Lehet itt biztosítani 
mindent, ha van pénz, meg, ha van kit ellátni. 

Csábi Jánosné képviselő- Ezt akartam mondani én is, nem is járnak be az idősek. 

Szabóné Székely Renáta intézményvezető- Öt településen működünk, sehol nincs olyan, ahol a 
szakmai létszám megfelelne. A legfontosabb, hogy nem szabad működési engedély nélkül ma-



radnunk. Elérhetőbb, ha úgy maradunk, ahogy eddig is működtünk. Eddig sem volt tökéletes 
minden, a dolgozó veszi a saját pénzén a WC papírt is.  

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Akkor azonnal inkasszózna Palota, ha nem fizetnénk részükre a 
tagi hozzájárulásunkat, de Palota is tartozik nekünk étkeztetési díjjal, és ha a kettőt összevetjük, 
akkor túlfizetésbe van Pitvaros Csanádpalota felé. Akkor hogy is van ez, miért a dolgozó veszi a 
saját pénzén a WC papírt? A másik erről dönteni kell most. Kértük, hogy Palota fogadja el a 
módosításunkat, megy be a testület elé. Akkor holnap szólni kell mindenképpen, hogy ne csi-
náljanak vele semmit. Egyébként, ami nem kötelező, miért akarjuk csinálni? Semmi nem utalt 
eddig rá, hogy ne kapnánk meg a működési engedélyt a Művelődési Házba.  

Léka János képviselő- Szerintem maradjon úgy, ahogy döntöttük. Költözzön az ÖNO a Művelő-
dési Házba.  

Radó Tibor polgármester- Mérlegelni kell a dolgokat, figyelembe kell venni, ha marad a nappali 
étkeztetés nyereséges tudna lenni az ÖNO. 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Renáta neked mi a véleményed? 

Szabóné Székely Renáta intézményvezető- Szerintem maradjon meg a nappali ellátás. A felső-
fokú végzettségű alkalmazott hiánya gond mindenhol. 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Azért majdnem hasonlít ez az eset, a tavalyi feljelentéssel végző-
dött történethez. Szinte minden el van döntve, mehet be és akkor az utolsó pillanatba visszalép 
mindenki, és rohanjál visszacsinálni mindent. Az ember tanult ebből, normálisan van csinálva 
minden, de akkor is. Nehogy az legyen a vége, hogy kijönnek ellenőrizni a normatívát, kiderül 
akkor, hogy nincs felsőfokú végzettségű szakember, aztán meg a vége az lesz, hogy vissza kell 
fizetni a normatívát. A határozatba viszont most akkor célszerű belevenni, hogy tudomásul ve-
szi a testület, hogy a következő 8 hónapban nem kap az önkormányzat normatívát és saját 
zsebből kell fizetni ezt. 

Radó Tibor polgármester- Akkor szavazásra bocsájtom, aki egyetért azzal, hogy a visszavonja 
a testület a korábbi döntését, és a nappali ellátás megmarad illetve a következő 8 hónapig az 
önkormányzat 100 %-ban finanszírozza majd az ellátást, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy : Szociális Alapszolgáltatás 2013. évre szóló elhelyezése és működtetése 

227/2012. (XI.29.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros község Képviselőtestülete ismételten megfontolta és megtárgyalta a szo-
ciális alapellátás 2013. évre vonatkozó működését. A beszerzett információk és a nor-
matíva emelkedése alapján úgy döntött, hogy vállalja a 2013. évre a házi gondozás és 
a szociális étkeztetés mellett a nappali ellátás fenntartását és működtetését is. Ezen 
szolgáltatások elhelyezését továbbra is a Kossuth utcai telephelyen valósítja meg, an-
nak ellenére, hogy az Erdei Ferenc Közösségi Színtér kijelölt részét alkalmassá tette a 
házi gondozás és a szociális étkeztetés befogadására. A képviselőtestület felkéri Csa-
nádpalota polgármesterét, hogy amennyiben még lehetősége nyílik rá, úgy a nappali 
ellátásra is hívja le a normatívát és a működési engedélyeken a telephely vonatkozá-
sában módosítást ne végezzen. A képviselőtestület vállalja, hogy amennyiben a nappa-
li ellátásra ebben az évben pótlólagos normatíva igényt nem lehet lehívni, akkor a nap-
pali ellátást 2013. év I. félévében önerőből finanszírozza és a normatívát a pótlólagos 
benyújtás lehetőségének megnyílásakor igényli le.  

Felelős:  polgármester 

Határid ő: azonnal és bentiek szerint 

Értesül:  Pitvaros, Pénzügyi csoport 
  Csanádpalota Város polgármestere 

 



(Csábi Jánosné képviselő elment.) 
 
 
2. Napirendi pont: Polgármester tájékoztatója. 

Radó Tibor polgármester- A polgármester tájékoztatója kiküldésre került. Valami kérdés ezzel 
kapcsolatban? 

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Polgármester tájékoztatója 

228/2012. (XI.29.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a polgármester tájékoztatóját 
a jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal elfogadta. 

 
 

3. Napirendi pont: Lejárt határidej ű határozatok. 

Radó Tibor polgármester- Az anyag szintén írásban kiküldésre került. Kérdés esetleg? 

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Lejárt határidejű határozatok 

229/2012. (XI.29.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a lejárt határidejű határozatok 
végrehajtásáról szóló beszámolót a jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal elfogadta. 

 
 
4. Napirendi pont: Makói Kistérség Hulladékgazdálko dási tervének jóváhagyása. 

Radó Tibor polgármester- Valami kérdés, észrevétel? 

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Makói Kistérség 2011-2016 időszakra vonatkozó Hulladékgazdálkodási Tervének jóvá-
hagyása 

230/2012. (XI.29.) 
H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Makói Kistérség 2011-2016 
időszakra vonatkozó Hulladékgazdálkodási Tervét jóváhagyta.  

Felelős:  polgármester 

Értesül:  Makó Város Jegyzője 

 
 
5. Napirendi pont: Az orvosi rendel ő, szolgálati lakás felújításával kapcsolatos pá-
lyázatra vonatkozó határozat meghozatala. 

Radó Tibor polgármester- A munkaértekezleten megbeszéltek alapján került be ide a közmeg-
hallgatásra. Szerintem a név szerinti szavazás felesleges, mert egyhangúan egyetértettünk ak-
kor. 

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Orvosi rendelő, és szolgálati lakás felújításának ütemezése 

231/2012. (XI.29.) 



H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az orvosi rendelő nyílászáró-
inak cseréjére és külső homlokzati felújítására vonatkozó pályázat ütemezéséről úgy 
határoz, hogy még ebben az évben kerüljön megvételre a felújításhoz, beruházáshoz 
szükséges teljes anyagmennyiség (nyílászárók, festékek, stb.) és a vállalkozóval kö-
tendő szerződésbe kerüljön belefoglalásra, hogy a vállalkozó által előlegigénylő számla 
benyújtható és az a megrendelő által elfogadható. Az előlegszámla a munkadíj 90%-ig 
terjedhet. A beruházás megvalósítására 2013. április havában vagy ezt követően kerül-
jön sor.  

 
 
6. Napirendi pont: Rendeletmódosítások. 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Az adórendelet módosításáról lenne szó, ha akar a testület emelni, 
akkor a hónap végéig kell döntést hozni erről. Csak a kommunális adó marad az önkormány-
zatnál, az iparűzési adó és gépjárműadó bizonyos százalékát elviszik, de még semmi sem biz-
tos. 

Radó Tibor polgármester- Én egyik adónál sem javaslok emelést, aki ezzel egyetért, kérem, 
szavazzon. 

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Adórendeletek módosítása 

232/2012. (XI.29.) 
H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a 2013. évre az adórendeleteit 
nem módosítja.  

 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Kiküldésre került a folyékony és a szilárd hulladékkal kapcsolatos 
díjemelési kalkuláció. A szilárd hulladéknál 7,9%-os emelést javasolnak, a folyékonynál pedig 
4,2%-os emelést. 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Ezt a 7,9%-os emelést nem szabad elfogadnunk. Tár-
gyalni kell a csökkentés végett; én a folyékony hulladéknál lévő emelés mértékét javaslom, elég 
lenne így is a 4,2 %-os emelés. 

Radó Tibor polgármester- Aki a folyékony hulladékról szóló rendelet módosításával egyetért, 
kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 

Pitvaros Község Önkormányzati Képvisel őtestületének 
 

23/2012. (XI.29.) 
 

önkormányzati rendelete 
 

a települési folyékony hulladékkal kapcsolatos hull adékkezelési közszolgáltatásról szóló 
18/2009.(XII.17.) önkormányzati rendelet módosításá ról 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

Radó Tibor polgármester- Aki egyetért azzal, hogy tárgyalást kezdeményezzünk a szilárd hulla-
dék díjának csökkentése érdekében, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Szilárd hulladék díjkalkulációjával tárgyalásra felhatalmazása 



233/2012. (XI.29.) 
H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete felkéri a polgármestert, hogy a 
hulladékszállítás kalkulált díjának mérséklése tárgyában folytasson tárgyalásokat a 
szolgáltatóval. 

Felelős:  polgármester 

 
 
7. Napirendi pont: A Szlovák Nemzetiségi Önkormányz attal megkötött megállapo-
dás módosítása. 

Dr. Sarkadi Péter jegyző– A nemzetiségek jogairól szóló törvény szerint a nemzetiségi és tele-
pülési önkormányzat között létrehozandó megállapodásban kell rögzíteni a két önkormányzat 
között gazdálkodási kapcsolatokat. Ezt a megállapodást már az első félévben létrehoztuk. Ezen 
felül nem elég, hogy mindkét önkormányzat a szervezeti és működési Szabályzataiban rögzítet-
te a szlovák Nemzetiségi önkormányzat napi működésének feltételeit, mely olyanokat foglal 
magában, mint: telefon, posta, világítás, fűtés, adminisztrációs személy biztosítása, helyiség 
biztosítása, stb., hanem ezt megállapodásba is kell foglalni. Azt javasolom, hogy a gazdálko-
dásra vonatkozó megállapodást egészítsük ki a működési feltételek rögzítésével, és így nem 
kell ezekre a feltételekre külön megállapodást kötni. Az előterjesztésben láthatjátok, hogy mi 
került ebbe bele, és amennyiben ez így elfogadható, kérem polgármester Urat, hogy a megálla-
podás módosításával egységes szerkezetbe foglalt szöveget bocsássa szavazásra.  

Radó Tibor polgármester- Aki az Együttműködési Megállapodás módosításával egyetért, ké-
rem, szavazzon. 

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Szlovák Nemzetiségi Önkormányzattal megkötött megállapodás módosítása 

234/2012. (XI.29.) 
H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete megtárgyalta és elfogadja Pit-
varos Község Önkormányzatával kötött módosított és egységes szerkezetbe foglalt 
Együttműködési Megállapodást.  

 
 
8. Napirendi pont: A könyvtári szolgáltatással kapc solatos megállapodás megkö-
tése 2013. évre. 

Radó Tibor polgármester- Az anyag írásban kiküldésre került. Kérdés ezzel kapcsolatban?  

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- A helyi funkciók ellátása továbbra is biztosítva lesz? 

Radó Tibor polgármester- Persze, minden ugyanúgy fog menni tovább, mint eddig. 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Ezzel egy időben a háromoldalú megállapodást is módosítani kell. 
Volt olyan, hogy Könyvtár, Provita és önkormányzat között megkötött megállapodás. 

Radó Tibor polgármester- Szerintem a Provitával a megállapodást a jövő évi költségvetésének 
tárgyalásakor módosítjuk. Most csak a Somogyi Könyvtárral történő megállapodásról szavaz-
zunk. Aki ennek a megállapodásnak a módosításával egyetért, kérem, szavazzon.  

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Könyvtári szolgáltatás biztosítása 

235/2012. (XI.29.) 
H A T Á R O Z A T 



Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a könyvtári szolgáltatás 2013. 
január 1. napjától történő biztosítására megállapodást köt a Somogyi Könyvtárral. A 
testület felhatalmazza a polgármestert a megállapodás aláírására.  

Felelős:  polgármester 

Határid ő: 2012. december 20. 

Értesül:  Somogyi Könyvtár, Szeged 
 
 
9. Napirendi pont: DAREH társulási tagdíj meghatáro zása 2013. évre. 

Radó Tibor polgármester- Ennek mértékét 85 Forint/fő összegben javasolják. Aki ezzel egye-
tért, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  DAREH tagdíj kifizetése 

236/2012. (XI.29.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a DAREH társulási tagdíj mér-
tékéül a 85/Forint/lakos összeget a 2013. évre elfogadja, s ezt költségvetésébe beter-
vezi.  

Felelős:  polgármester 

Határid ő: bentiek szerint 

Értesül:  DAREH társulás 

 
 
10. Napirendi pont: Egyebek. 
 
Plébánia kérelme 

Radó Tibor polgármester- Kiküldésre került egy kérelem, mellyel kapcsolatban rögtön monda-
nám, hogy Gőgh Ferenc erőltette ezt és Plébános Úr viszont nem akarja. Tehát nyomás hatá-
sára írta meg ezt a kérelmet. Valójában ezek a kimaradt kövek nagyon kevesek -6 m2-t lehetne 
kirakni vele körülbelül-, hozzá venni meg nem tudnak, ugyanis nem lehet kapni. Nem tudom, 
most mit lehetne tenni. 

Léka János képviselő- Felajánljuk nekik, ha elfogadják, vihetik, ha meg nem, akkor marad to-
vábbra is az önkormányzatnál. Ez a legegyszerűbb dolog, amit tehetünk. 

Radó Tibor polgármester- Aki ezzel a javaslattal egyetért, kérem szavazzunk. 

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Katolikus egyházközség részére felajánlás 

237/2012. (XI.29.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a katolikus egyházközség ré-
szére felajánl 6 m2 térkövet az egyházközség autóbeállójának pormentesítésére. 

Felelős:  polgármester 

Határid ő: azonnal 

Értesül:  Katolikus egyházközség 

 

 



Oktatási intézményvezető kérelme 

Radó Tibor polgármester- Szerintem ezt sikerült megbeszélnünk. Ide kell határozat? 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Igen, tudomásul veszi a testület a kérelmet, és felhatalmazza a 
polgármester, hogy intézkedjen minél hamarabb.  

Radó Tibor polgármester- Aki az elhangzott javaslattal egyetért, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 5 igen és 1 tartózkodó szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Válasz intézményvezető kérelmére 

238/2012. (XI.29.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Sportcsarnok fűtésének javí-
tási lehetőségét megvizsgálja, s a normál hőmérséklet eléréséhez szükséges intézke-
dések megtételére felkéri és felhatalmazza a polgármestert. 

 

Radó Tibor polgármester- Szerintem más nincsen, valakinek még javaslata? 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Feri kérte, hogy legyen behozva a tiszteletdíj és a Sportkör is még. 

Tiszteletdíjak kifizetése 

Harcsás Ferenc képviselő- A bírósági költségeink most már sokba kerülnek. Jó lenne ezt fizetni 
valamiből is, ezért jó lenne ha megkaphatnánk a tiszteletdíjainkat. 

Radó Tibor polgármester- Teljese fizetésképtelen vagyunk, de amint lesz pénz, ki lesz fizetve. 

 

Sportkör kifizetési kérelme 

Radó Tibor polgármester- Szintén csak azt tudom mondani, ha lesz pénz ki lesz fizetve a IV. 
negyedévi hozzájárulás.  

Radó Tibor polgármester- Kérdezném, hogy valakinek még esetleg kérdése vagy észrevétele? 
Amennyiben nincs, én megköszönöm a részvételt és a testületi ülést bezárom. 

 
 
 

Kmft. 
 

 Radó Tibor Dr. Sarkadi Péter 
 polgármester körjegyző 
 
 
 
 Dénes László Harcsás Ferenc 
 jkv. hitelesítő jkv. hitelesítő 
 
 
 
 


